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آخرین وضعیت کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در یک شبانه روز ۲۴ بیمار کووید- ۱۹ در کشور 
شناســایی شدند و متاسفانه یک بیمار نیز جان خود را از دست داد.به گزارش 
ایسنا، از روز ۹ خرداد تا روز ۱۰ خردادماه ۱۴۰۲ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، ۲۴ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور شناسایی و ۱۴ نفر 
از آنها بســتری شــدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشــور به ۷ میلیون و 
۶۱۱ هزار و ۷۶۷ نفر رسید.متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، یک نفر از بیماران 
کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از دســت داد و مجموع جان باختگان این 
بیماری، به ۱۴۶ هزار و ۲۵۸ رسید.خوشبختانه تا روز ۱۰ خردادماه ۷ میلیون 
و ۳۶۶ هزار و ۱۳۸ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتان ها ترخیص 
شــده اند.۱۲۲ نفر از بیماران مبتلا به کوویــد-۱۹ در بخش های مراقبت های 
ویژه بیمارســتان ها تحت مراقبت قــرار دارند.تا روز ۱۰ خردادماه ۵۶ میلیون 

و ۶۷۶ هزار و ۴۵۳ آزمایش تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.

تاکید وزارت بهداشت 
بر رعایت تعرفه های پزشکی مصوب دولت در ۱۴۰۲

معــاون درمان وزارت بهداشــت، در ابلاغیه ای به معاونین درمان دانشــگاه ها و 
دانشکده های علوم پزشکی کشور، بر الزام رعایت تعرفه های خدمات تشخیصی 
و درمانی مصوب دولت در ســال ۱۴۰۲، تاکید کرد.به گزارش ایسنا، در ابلاغیه 
دکتر ســعید کریمی خطاب به معاونت های درمان دانشگاه های علوم پزشکی و 
خدمات بهداشتی درمانی کشور آورده است: »پیرو بخشنامه شماره ۴۰۰/۲۰۰۷د 
مورخ چهارم اردیبهشت ۱۴۰۲ در خصوص ابلاغ تعرفه های خدمات تشخیصی 
و درمانی ســال ۱۴۰۲، یادآور می گردد بر اساس قوانین مصوب مجلس شورای 
اســلامی، تنها مرجع ابلاغ تعرفه خدمات سلامت، هیئت محترم وزیران است و 
براین اســاس رعایت تعرفه های مصوب ابلاغی توسط معاون اول محترم رییس 
جمهور از تکالیف کلیه ارائه دهندگان خدمات تشــخیصی و درمانی می باشد و 
هرگونه دخل و تصرف و وضــع تعرفه های مغایر با مصوبه هیات محترم وزیران 
توسط اشخاص حقیقی، حقوقی، شعب سازمان نظام پزشکی، انجمن های علمی یا 
صنفــی و... و اخذ تعرفه مــازاد بر تعرفه های مذکور مصــداق تخلف انتظامی و 

تعزیراتی بوده و قابل پیگرد قانونی می باشد.«

ورود دادستانی به پرونده انتقال نمایشگاه های تهران
 به »شهرآفتاب«

مدیرعامل نمایشگاه شهرآفتاب در خصوص آخرین وضعیت انتقال نمایشگاه ها به 
شهرآفتاب توضیحاتی ارائه کرد.عباس تقدسی نژاد در گفت وگو با ایسنا، در خصوص 
آخرین وضعیت انتقال نمایشگاه ها به شهرآفتاب گفت: دادستان کل کشور با توجه 
به اعتراضات مردمی در این خصوص وارد شــده و دادســتان نامه ای به معاون اول 
ریاست جمهوری ارسال کردند.وی با بیان اینکه به نوعی مدعی العموم وارد مسئله 
نمایشگاه ها شده تا مسئله انتقال نمایشگاه ها تعیین تکلیف شود، ادامه داد: همیشه 
یک بهانه برای عدم انتقال نمایشگاه ها به شهرآفتاب وجود داشته که شهرآفتاب به 
لحاظ فضای نمایشــگاهی نمی تواند پوشش خوبی بدهد که برای حل این موضوع 
با کمک شهردار و شورای شهر با اختصاص بودجه مطلوب، ساخت و ساز فضاهای 
جدید را شــروع کردیم و تقریبا تا اواسط سال جاری، حدود ۳۶ هزار متر به فضای 
نمایشگاهی اضافه خواهیم کرد.تقدسی نژاد با تاکید بر اینکه امسال را سال توسعه 
فضای نمایشــگاهی در نظر گرفتیم، افزود: با این توسعه عملا همه نمایشگاه های 
کشور قابلیت اجرا در سالن های نمایشگاهی شهرآفتاب را بدست می آورند. هرچند 
که توانایی برگزاری نمایشگاه کتاب و نفت را در شهرآفتاب داشتیم تا اما بخشی را در 
ساختمان تجارت جهانی برگزار کنیم که کارشناس نمایشگاه نفت آن را رد کردند.

به گفته مدیرعامل شــهر آفتاب، با ساخت ساختمان جدید براساس استاندارهای 
نمایشگاهی دیگر شهرآفتاب به طور کامل آمادگی میزانی از هر نمایشگاه را دارد.

ضرورت حفظ کرامت و ارزش نهادن 
به جایگاه والای کارگران

همزمان با روز کارگر مدیرکل رفاه، تعاون و خدمات اجتماعی شــهرداری تهران 
بــا کارگران این اداره کل دیدار و از تلاش آنــان تقدیر کرد.به گزارش اداره کل 
رفاه، تعاون و خدمات اجتماعی شــهرداری تهران، محمد بنی حســن مدیرکل 
رفاه، تعاون و خدمات اجتماعی شــهرداری تهران در نشست صمیمی با کارگران 
اداره کل رفاه، روز جهانی کار و کارگر را بهانه ای جهت تقدیر از خدمات و تلاش 
جامعه کارگــری عنوان کرد و افزود: کارگران نه تنهــا در عرصه تولید بلکه در 
دیگر عرصه های تاریخی کشــور همچون سالیان دفاع مقدس همواره افتخارات 
عظیمــی را رقم زدند که این تلاش و مجاهدت خالصانه و بی بدیل همواره مورد 
ســتایش دولت و ملت بوده است. وی شهادت بیش از ۱۴۰۰۰ کارگر در هشت 
ســال جنگ تحمیلی را بیانگر اوج رشــادت طلبی و فداکاری کارگران دانست 
و اظهارداشــت: خدمتگزاران به وطن امروز نیز به رغم دســتمزد ناچیز و عدم 
برخورداری از امنیت شغلی در نقش محرک تولید و نیز خادمین شهر افتخارات 
بســیاری را در اوج ایثار و گمنامی رقم زدنــد که این امر لزوم تجلیل از زحمات 
آنان و برنامه ریزی جامع جهت ارتقاء سطح رفاه و معیشت این قشر زحمتکش 
را ضروری ســاخته اســت.مدیرکل رفاه، تعاون و خدمات اجتماعی شــهرداری 
تهران با تاکید بر ضرورت حفظ کرامت و ارزش نهادن به جایگاه والای کارگران، 
رعایت عدالت در تخصیص تســهیلات رفاهی بین دو قشر کارگر و کارمندی را 
مهمترین دغدغه و اولویت این اداره کل دانست و گفت: اگرچه تفاوت در میزان 
دریافــت حقوق و مزایای نیروهای کارگری و کارمندی در شــهرداری تهران به 
حداقل رسیده و این امر از افتخارات مدیریت شهری است اما برنامه ریزی جهت 
افزایش قدرت خرید کارکنان بالاخص نیروهای کارگری به عنوان قشــر آسیب 
پذیر همواره مطرح بوده و انشاالله عقب ماندگی های ایجاد شده در حوزه رفاهی 

کارکنان و به ویژه کارگران را جبران خواهیم ساخت.

۱۴ هزار خانواده دارای ۲ معلول و بیشتر 
صاحب خانه شدند

رئیس بنیاد مستضعفان با تاکید بر ضرورت احساس مسئولیت در برابر محرومان، 
از حمایت ۱۲۵۰ میلیارد تومانی بنیاد از مددجویان و معلولان بهزیســتی طی ۳ 
سال گذشــته خبر داد.به گزارش ایسنا، صبح دیروز سید پرویز فتاح در نشست 
رؤســا و شــورای معاونان بنیاد مستضعفان و بهزیســتی، اظهار کرد: سیره ائمه 
معصومین و امام رضا )ع( برای ما یک مکتب و مســیری است که ما باید خود را 
مکلف به عمل به آن بدانیم و تا زمانیکه این عمل ما به سیره ائمه محقق نشود، 
نمی توانیم خودمان را مأموم این ائمه بدانیم.رئیس بنیاد مســتضعفان با تاکید بر 
اینکه مسئولان در برابر مردم و خصوصا محرومان وظیفه دارند گفت: ما در برابر 
محرومان مسئول هستیم و اگر خدای ناکرده کم کاری و خطایی داشته باشیم قطعا 
از سوی خداوند مورد بازخواست و مواخذه قرار خواهیم گرفت.وی با تاکید بر لزوم 
فاصله گرفتن از ساختارهای ناکارآمد اداری و ارائه طرح های نو برای خدمت موثرتر 
و سریعتر به محرومین، خطاب به مسئولان بهزیستی گفت: شما باید کمک های 
بنیاد مستضعفان به مددجویان این سازمان را جهت دار کنید و این کمک ها را به 
ســمت اولویت های محرومان سوق دهید.فتاح در ادامه با اشاره به ارتباط مستمر 
بنیاد مستضعفان با بهزیستی برای حمایت از محرومان و معلولان تحت پوشش 
این ســازمان گفت: ما در ســال های اخیر و بخصوص در ایام شیوع کرونا، سعی 
کردیم رسیدگی به جامعه محرومان تحت پوشش بهزیستی را تقویت کنیم و این 
مسیر همچنان ادامه دارد.رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه این بنیاد طی ۳ 
ســال اخیر بیش از ۱۲۵۰ میلیارد تومان برای حمایت از مددجویان این سازمان 
در اختیار بهزیســتی قرار داده است گفت: این یعنی بنیاد مستضعفان سالانه به 
طور متوسط بیش از ۴۰۰ میلیارد تومان در اختیار بهزیستی قرار داده است و ما 
تلاش داریم این خدمت ما به عزیزان معلول و خانواده های تحت پوشش بهزیستی 
ارتقاء یابد. وی با تشــریح بخشــی از حمایت های بنیاد مستضعفان از معلولان و 
جامعه تحت پوشش بهزیســتی گفت: ما برای خانه دار شدن خانواده های دارای 
چند معلول در نوبت اول مشارکت در ساخت ۱۴ هزار خانه را در دستور کار قرار 
دادیم و در نوبت دوم نیز ساخت ۴ هزار واحد مسکونی دیگر را به این تفاهم نامه 
اضافه کردیم که خوشبختانه تا امروز ۱۴ هزار مسکن در این قالب احداث شده و 

۱۴ هزار خانواده دارای ۲ معلول و بیشتر صاحب خانه شده اند.

کرونا

وزارت بهداشت

شهری

خانواده

عضو هیأت مدیره انجمن اپتومتری ایران:

مردمبهخاطرگرانیقیدعینکطبیرازدهاند
بیمه ها از پوشش خدمات سلامت بینایی طفره می روند 

وزیر آموزش و پرورش در حاشیه جلسه دولت مطرح کرد

برنامه ویژه ای برای جلوگیری از سونامی  بازنشستگی داریم

مشاور وزیر بهداشت اعلام کرد

لزوم کاهش ماندگاری بیمار در بیمارستان

کمبود ۵۰ درصدی محیط بان در کشور

عضو هیأت مدیره انجمــن اپتومتری ایران، از 
اینکه بیمه ها از پوشش خدمات اپتومتریست ها 
طفره می روند، به شدت انتقاد کرد و گفت: تورم 
و گرانی باعث شده مردم به سلامت چشم های 

خود توجه نکنند.
ناصر صادقپور، در آســتانه بیست و پنجمین 
کنگره سالیانه انجمن اپتومتری ایران  با عنوان 
این مطلب که در ســال های اخیر صنعت بیمه 
در کشــور رشد چشم گیری داشــته و رقابت 
ســازمان های بیمه گر به خصــوص بیمه های 
تکمیلــی در ایــن صنعت قابل توجه اســت، 
گفت: در حال حاضر کمتر سازمان و یا شرکت 
خصوصی یا دولتی را می توان یافت که کارکنان 
آن تحت پوشــش یکــی از بیمه های تکمیلی 
نباشــد.وی افــزود: در حال حاضــر ۳۳ بیمه 
تکمیلی در کشور وجود دارد که بر اساس آمار 
سال ۱۴۰۰، میزان دریافت حق بیمه ۱۱۵ هزار 
میلیارد تومان بوده اســت که ۶۵ هزار میلیارد 
تومان تحت عنوان خســارت در همان سال به 

مردم باز گردانده شده است.
صادقپــور ادامه داد: بیمه تکمیلی در شــاخه 
درمان، تلاش داشــته ضمن توســعه فعالیت 
انتفاعی خود، هزینه هــای درمانی خانوارهای 

تحــت پوشــش را کاهش دهد.میــزان تعهد 
ســازمان های بیمه گر به بیمه شــده، بســته 
به پرداخت ســرانه حق بیمه متفاوت است و 
خدمات مختلفی را تحت پوشش قرار می دهد. 
تقریباً اکثر فعالیت های درمانی تحت پوشــش 
قرار داده شده و بیمه متعهد به جبران خسارت 

بیمه گزار خواهد بود.

وی افزود: بیمه های تکمیلی تلاش دارند برای 
دســتیابی به اهداف ســازمانی خود، در کنار 
کمک بــه خانوارها برای جبــران هزینه های 
درمان، سیاست هایی نیز برای کنترل و کاهش 
خســارت در نظر بگیرند.صادقپور گفت: ارائه 
خدمات مربوط به سلامت بینایی نیز قسمتی 
از وظایف بیمه های تکمیلی است که در همین 

راســتا جامعه اپتومتری ایــران انتظار دارد بار 
مالی خانوارهای بیمه شــده در زمینه معاینات 
اپتومتــری و عینک طبی، که در تعهد بیمه ها 

قرار دارد به خوبی اعمال شود.
عضو هیأت مدیره انجمن اپتومتری ایران ادامه 
داد: در حال حاضر، با توجه به راه اندازی نسخه 
الکترونیک در سه بیمه پایه، انتظار می رود که 

خدمات کارشناسان و کارشناسان ارشد پروانه 
دار، به خصوص ویزیت، در ســه بخش دولتی، 
خیریــه و خصوصی کاملًا تحت پوشــش قرار 
گیرد و بیمار نگرانی بابــت پرداخت هزینه ها 

نداشته باشد.
وی افــزود: در بیمه هــای تکمیلی نیز همین 
انتظار هســت و جامعه اپتومتری خواهان عقد 
قرارداد برای ارائه خدمات اپتومتری است. زیرا، 
با وجود تورم بالا و گرانی ها، متأسفانه توجه به 
سلامت بینایی و تهیه عینک طبی، از اولویت 
خانوارها خارج شده و همکاران ما شاهد کاهش 
آمار مراجعان به خصوص در ماه های اخیر بوده 
اند.صادقپور گفت: افزایش تعهد عینک، تسهیل 
در پرداخت هزینه های آن توســط بیمه ها به 
خصوص بیمه های تکمیلی، عقــد قرارداد در 
زمینه پرداخت تعهد عینک با اپتومتریست ها، 
از مطالبات جامعه اپتومتری است.وی افزود: به 
رغم اینکه توجه به این امر از بدیهیات صنعت 
بیمه اســت، لیکن بعضی از سازمان های بیمه 
گر مشــکلاتی را ایجاد می کنند. از جمله عدم 
پرداخت هزینه عینک با تجویز اپتومتریست، به 
رغم اینکه بیمه مرکزی بر لزوم پرداخت هزینه 

عینک طبی با مُهر اپتومتریست، تاکید دارد.

وزیر آموزش و پرورش گفت: اگر اقتصاد خوبی می خواهیم 
مســیرش آموزش و پرورش اســت، در یک کلام اگر ایران 
قوی می خواهیم مســیرش از آموزش و پرورش می گذرد.
به گزارش ایسنا، رضامراد صحرایی در حاشیه جلسه دیروز 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: مسائل آموزش 
و پرورش ملی هستند نه دستگاهی. ما باید این مسائل را با 
رویکرد جهادی و کار هماهنگ و همه جانبه حل کنیم.وی 
افزود: معلمان اصلی ترین سرمایه اجتماعی کشور هستند و 
خودم را نماینده رئیس جمهوری در جمع معلمان می دانم. 
ان شــاالله با کمک آنان هم شان و هم کرامت آنان را بالاتر 
می بریــم و مسائل شــان را با کیفیت پیگیــری می کنیم.

صحرایی یادآور شــد: از کارهای مهمی که در پیش داریم 
موضوع تامین نیروی انســانی برای ســال تحصیلی جدید 
است و بزودی ۱۱ هزار نیروی خدمات و سرایدار استخدام 
خواهیم کرد با تمرکز بر مدارسی که تمرکز بالاتری دارند. 
۳ هزار و ۲۰۰ ســرباز خواهیم گرفت. افرادی که اعزامشان 

تا یک تیرماه اســت می توانند در ایــن زمینه اقدام کنند.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: آزمون دبیری را برای ۲۸ 
هزار نفر برگزار می کنیــم و برنامه ویژه ای برای جلوگیری 
از سونامی بازنشســتگی داریم. از همین تاریخ معلمانی که 
دارای مدرک کارشناسی هستند و زیر ۶۰ سال سن دارند 
می توانند تا ۶۰ سالگی به خدمت خود ادامه دهند. معلمانی 
که زیر ۶۵ سال هستند و مدرک کارشناسی ارشد دارند تا 

۶۵ سالگی می توانند به خدمت خود ادامه دهند.
صحرایی یادآور شــد: در مورد مربیان پرورشــی هم مجوز 
اولیه جذب حدود ۱۱ هزار نفر گرفته شــود که امیدوارم به 
زودی اجرایی شود. برای اولین بار سرانه های دانش آموزی را 
مستقیم به حســاب خود مدارس واریز می کنیم.وی افزود: 
تربیت تابســتانه را هم در نظر داریم که ۱۰ هزار مدرسه با 
اولویت مدارس دخترانه با همکاری نهادهای فرهنگی برای 
طرح تابستانه آماده خدمت شده اند.وزیر آموزش و پرورش 
در پاسخ به پرسشــی درباره ترمیم حقوق معلمان، تاکید 

کرد: موضوع معیشــت معلمان یک بار برای همیشــه باید 
حل شود. اما در عین حال باید واقع بین بود و مسائل کشور 
را هم در نظر گرفــت. اجرای صحیح رتبه بندی به این امر 
کمــک می کند. همچنین موضوع »فوق العــاده ی ویژه« را 
در نظر داریم که امیدوارم برای کارکنان تا نیمه اول ســال 
اجرایی شود.وی افزود: تربیت تابستانه را هم در نظر داریم 
که ۱۰ هزار مدرســه با اولویت مدارس دخترانه با همکاری 
نهادهای فرهنگی برای طرح تابستانه آماده خدمت شده اند.
وی افزود: ما در کشــور قریب ۱۸ هزار مدرسه غیردولتی 
داریم که تعداد بسیار معدودی از آنان این مسائل را دارند، 
مابقی را نادیده نگیریم که خدمات بســیاری به آموزش و 
پرورش دارند و با قیمت های بســیار پایین و معقول عمل 
می کنند. امــا این مدارس معدود و ویــژه هم زیر ذره بین 
آموزش و پرورش قرار دارند و به آنان خواهیم پرداخت و در 
برخــورد با همین یک درصد مدارس اگر مغایر قانون عمل 
کنند هیچ تعارفی نخواهیم داشت و برخورد ما جدی خواهد 

بود.صحرایی در پاســخ به این پرسش که بیمه معلمان چه 
زمان سامان دهی می شود، اظهار کرد: بیمه معلمان تا تیرماه 
در قرارداد همان شــرکت بیمه پیشین است. رضایت آنان 
نســبت به این بیمه بررسی شده و در بسیاری موارد راضی 
هســتند و در برخی موارد ناراضی. شرکت های دیگری هم 
اعلام کردند که در این موضوع مشارکت می کنند اما برای 
ما اولویت رضایت معلمان اســت. هر شــرکتی که رضایت 
آنان را بیشــتر جلب کند با آن شــرکت قرارداد می بندیم. 
شــرکت ها تلاش در کســب رضایت معلمان رقابت کنند، 
رضایت من وزیر هیچ اهمیتی ندارد.وزیر آموزش و پرورش 
درباره رســیدگی به اعتراضات معلمــان درباره رتبه بندی، 
تصریح کرد: کارگروه های رسیدگی به اعتراضات در مناطق 
و استان ها شــکل گرفتند و فرایند رسیدگی هم آغاز شده 
است. پایان این امر منوط به این است که سایر دستگاه های 
همکار با ما به همکاری خود ادامه دهند. تلاش می کنیم در 

اسرع وقت این امر اتمام پیدا کند.

مشاور وزیر بهداشت و مدیرکل حوزه وزارتی با اشاره به این 
که ارائه خدمات پرستاری در منزل یک طرح نوآورانه است 
که باید در این دولت به سرانجام برسد، گفت: برای اجرای 
کامل این برنامه باید بیمه ها پای کار آیند؛ دنیا به ســمتی 
می رود که ماندگاری بیمار در بیمارستان به حداقل برسد.
به گزارش ایسنا، دکتر سیدمحمد پورحسینی در »اجلاس 
مدیران پرستاری و روسای دانشکده های پرستاری و مامایی 
کشور« در سالن امام جواد )ع( ستاد وزارت بهداشت، گفت: 
رشته پرستاری از نظر کمی و کیفی رشد مطلوبی نسبت به 

پیش از انقلاب داشته است.
وی با بیان این که رشته پرستاری از نظر آموزش در نقطه 
مطلوبی قرار دارد، افــزود: اول انقلاب از نظر کمی و کیفی 
وضعیت خوبی نداشتیم. در ابتدای انقلاب ۲۰ مرکز تربیت 
و پرورش دانشجوی پرستاری داشتیم و الان بیش از ۲۰۰ 

مرکز داریم.
وی ادامه داد: قبل از انقلاب حدود ۵۰۰ دانشــجو در رشته 
پرستاری داشتیم ولی اکنون در دانشگاه های دولتی و آزاد، 
مجموعا ۱۵ هزار دانشــجوی پرستاری داریم.مشاور وزیر و 
مدیرکل حوزه وزارتی یادآور شد: در زمینه استاد نیز ۲۰۰۰ 

عضو هیــات علمی داریم؛ در حالی که پیش از انقلاب اصلا 
هیچ استادی نداشــتیم. همچنین در ۱۳ رشته پرستاری 
تحصیلات تکمیلی و تخصصی ایجاد شده و رتبه های برتر 

کنکور وارد این رشته ها می شوند.
پورحسینی با بیان این که ما تعرفه گذاری خدمات پرستاری 
را به دید کارانه نگاه نمی کنیم، اظهار داشت: دولت شجاعت 
به خرج داد و قانونی که از ســال ۸۶ بر زمین مانده بود را 
برای پاسخ دادن به این مطالبه پرستاران، اجرا کرد. اجرای 
این قانون هم باعث رشــد خدمات پرستاری می شود و هم 
به نفــع ارائه دهنده خدمت و هم بــه نفع گیرنده خدمت 
است.مشاور وزیر و مدیرکل حوزه وزارتی تصریح کرد: برای 
اجرای این قانون یا باید صبر می کردیم تمام زیرساخت های 
لازم ایجاد شــود، بعد اجرا می کردیم. یا باید در طول اجرا 
مشــکلات آن را برطرف می کردیم. مهم این است که همه 
تلاش کنیم خدمات پرســتاری توســعه یابد و مشکلات 

اجرای قانون را رفع کنیم.
پورحسینی با اشاره به این که ارائه خدمات پرستاری در منزل 
یک طرح نوآورانه اســت که باید در این دولت به سرانجام 
برسد، گفت: برای اجرای کامل این برنامه باید بیمه ها را پای 

کار بیاوریم. دنیا به ســمتی می رود که ماندگاری بیمار در 
بیمارستان به حداقل برسد.وی اضافه کرد: خانه یک محیط 
امن اســت که مراقبت از بیمار در آن برای دولت و بیمار و 
همه مفیدتر است. این برنامه موجب مردمی سازی خدمت 
پرستاری می شود.مشــاور وزیر و مدیرکل حوزه وزارتی در 
بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به این که پرستاری در 

گفتار و ســیره معصومان تبلور خاصی دارد، گفت: پیامبر 
گرامی اســلام فرموده اند یک شب یا روز پرستاری بر بالین 
بیمار باعث می شود آن فرد با حضرت ابراهیم خلیل محشور 
شود.بنابر اعلام وزارت بهداشت، پورحسینی در پایان تاکید 
کرد: باید با کارهای نوآورانــه، خلاقانه و پژوهش محور به 

رشد کمی و کیفی خدمات پرستاری کمک کنیم.

معاون یگان حفاظت ســازمان محیط زیســت گفت: ۵۰ 
درصد کمبود نیرو داریم. این وضعیت باعث فشــار چندین 
برابری به محیط بانان می شود.منوچهر فلاحی در گفت و گو 
با ایسنا همزمان با روز ملی محیط بان یکی از مشکلات امر 
حفاظت محیط زیســت را در بحث سرانه حفاظتی دانست 
و اظهار کرد: اکنون براســاس چارت مصوب سال ۹۲ ،۵۰ 
درصد کمبود نیرو داریم. این باعث فشــار چندین برابری 
به محیط بانان در زمینه کاری شــان می شــود. تا جایی که 
می توان گفت هر محیط بان تقریبا چندین برابر اســتاندارد 
از عرصه هــای منابع طبیعی حفاظت کند که این فشــار 
مضاعف در کار تاثیرگذار است.معاون یگان حفاظت سازمان 
محیط زیست مشکل دیگر را در زمینه زمان خدمت نیروها 
دانست و گفت: براساس دستورالعمل خدمتی و ضوابط اداره 
استخدامی سازمان، محیط بانان کارمند محسوب می شوند. 
اما محیط بانان ۱۵ شــبانه روز یعنی ۳۶۰ ساعت کار کنند 
و در واقع ۱۸۴ ســاعت مازاد بر قانون تعیین شده خدمات 
کشــوری کار می کنند.وی تاکید کرد: یکــی از مطالبات 
محیط بانان این است که ســازمان برای این مقدار ساعات 
مازاد خدمت امتیاز ویژه ای را در نظر بگیرد البته باتوجه به 
محدودیت های بودجه قطعا نمی توان این سقف را به همه 
پرداخت کرد اما باز هم اقداماتی انجام شــده تا بخشــی از 
این مقدار را هم اکنون برای اضافه کار محیط بانان پرداخت 

می کنیم.
فلاحی دربــاره دوره های آموزشــی محیط بانان و اقدامات 
انجام شــده برای آنان اظهار کــرد: حدود ۷۰ تا ۸۰ درصد 
نیروهای ما دوره های آموزشــی اولیــه را طی نکرده بودند. 
طی یک برنامه چندساله اکنون محیط بانان در بدو استخدام 
دوره های آموزشی را می گذرانند حتی فردی که در منطقه 
قبل از گذراندن دوره ها حضور پیدا می کند حالت فردی که 
درحــال طی کردن این دوره ها اســت را دارد. با این روش 
قبل از گذراندن دوره ها در منطقه تجربه کســب می کنند.
وی افزود: ما اکنــون می توانیم بگوییم در آموزش های بدو 
خدمت محیط بانان به روز هســتیم. قبل از آن افرادی حتی 
با نزدیک بودن به دوران بازنشســتگی باز هم این دوره های 
آموزشی را طی نکرده بودند.فلاحی با اشاره به اینکه شغل 
محیط بانی را جزو مشاغل تخصصی سازمان حفاظت محیط 
زیســت محســوب کرده اند، توضیح داد: مزایای این اقدام 
برخوردار بودن از امتیازات صنفی است. این موضوع کمک 
به بحث حقوقی آن ها اســت.معاون یگان حفاظت سازمان 
محیط زیســت درباره سختی کار محیط بانان تصریح کرد: 
آنان به علت شــغلی که دارند امتیاز سختی شرایط کار به 

آن ها تعلق می گیرد. در گذشــته ایــن موضوع ۹۰۰ امتیاز 
داشــت که در گذر زمان به ۱۲۰۰ امتیاز هم می رسید اما 
مــا این امتیاز را به ۳۰۰۰ امتیاز رســاندیم. با افزایش ۵۰ 
درصدی حقوق ها در ســال ۹۸ امتیاز ســختی شرایط کار 
برای محیط بانان ۴۵۰۰ شد؛ به عبارتی محیط بانان در بدنه 
سازمان حفاظت محیط زیست بالاترین جایگاه در سختی 

شرایط کار را دارند.
وی تاکیــد کرد: محیط بانان به احتمال زیاد در دســتگاه 
اجرایی کشــور نیز جزو ردیف های اول سختی شرایط کار 
هستند.فلاحی ضمن اشاره به اینکه شغل محیط بانی از نظر 
ساعت کاری جزو مشــاغل نامتعارف است و ساعت کاری 
مشــخص ندارد، توضیح داد: براساس نظر و مصوبه هیئت 
وزیران محیط بانان اکنون از امتیــاز نوبت کاری برخوردار 
هســتند. در این موضوع نیز به آن هــا در دریافت حقوق و 
مزایا کمک می شــود.وی همچنین درباره کاهش ســاعت 
کاری محیط بانان افزود: براســاس دســتورالعمل خدمتی 
قبلی نیروهای محیط بانی باید ۱۸ شبانه روز مشغول به کار 
بودند و ۱۲ شــبانه روز استراحت می کردند این درحالیست 

که باتوجه به بررســی های انجام شــده و وضعیت کنونی 
جامعــه تعداد روزهای خدمت ســه روز کاهش یافته و به 
۱۵ شبانه روز خدمت تبدیل شده است. با این اقدام نیروها 
می توانند به صورت یک روز در میان ۲۴ ســاعت را خدمت 
و ۲۴ ساعت بعدی را استراحت کنند.معاون یگان حفاظت 
سازمان محیط زیست درباره جیره غذایی محیط بانان اظهار 
کرد: براساس دستورالعمل سازمان حفاظت محیط زیست 
باید به محیط بانان جیره خشــک تعلق بگیرد. محیط بانان 
کارمند دولت محسوب می شوند بدین جهت عدد ریالی که 
برای آن ها در نظر می گیرند شــاید کمتر از ۲۰ هزارتومان 
باشد. با رایزنی مسئولان ســازمان حفاظت محیط زیست 
از محل رفاهیات ســایر نیروها، جیره غذایی به حدود سه 
برابر افزایش یافت، به طوری که اکنون روزانه ۵۰ هزارتومان 
به آنان تعلق می گیرد.فلاحی با اشــاره به اینکه در گذشته 
تجهیــزات و لبــاس محیط بانان در هر اســتان به صورت 
جداگانه و ســالیانه خریداری و به محیط بانان تحویل داده 
می شد، افزود: ما در این زمینه اقدامی را به صورت متمرکز 
در ســطح کشور انجام دادیم. در نهایت در بحث خریدهای 

مورد نیاز صرفه جویی شــد چراکه در حجم بســیاری آن 
صورت می گرفت. به علاوه همه لباس هایشان متحدالشکل 
شده است و از یک کالا استفاده می کرتند. وی درباره ناوگان 
موتوری محیط بانان نیز گفت: غالب موتورســیکلت های ما 
قدیمــی، فرســوده و از رده خارج بودند. مــا از طریق یک 
شــرکت داخلی باتوجه بــه وجود محدودیــت در خرید 
موتورسیکلت خارجی، ۱۲۰۰ دستگاه موتورسیکلت مونتاژ 
داخل کشــور را تهیه و در پاسگاه های سراسر کشور توزیع 
کردیــم. به عبارتی اکنون پاســگاه های ما باتوجه به تعداد 

محیط بانان حداقل دو موتورسیکلت آماده به کار را دارند.
فلاح با اشاره به اینکه بیشتر خودروهای محیط بانی فرسوده 
هســتند، افزود: ما در موضوع خودرو بسیار مشکل داریم، 
به طوری که غالب خودروهای خریداری شــده اخیر پس از 
یک سال کارایی لازم برای استفاده در مناطق صعب العبور 
با شــرایط آب و هوایی مختلف را ندارند. بدین جهت پس 
از مدتی آن ها هزینه های سنگین تعمیر و نگهداری دارند. 
بالای ۵۰ تا ۶۰ درصد ناوگان خودرویی ما فرسوده هستند 
و نیاز به بازســازی در این زمینه بســیار احساس می شود. 
می توان گفت اقداماتی هم انجام شده اما در واقعیت جوابگو 

نبوده است.
معاون یگان حفاظت ســازمان محیط زیست ضمن اشاره 
بــه مجوزهای اســتخدام محیط بانان توضیــح داد: ما در 
گذشــته ســالانه حدود ۲۵۰ نفر مجوز استخدام داشتیم 
این در حالیســت که با رایزنی با دستگاه های ذی ربط این 
تعداد را به ۳۸۰ نفر مجوز برای جذب محیط بان رســاندیم 
همچنین بخش دیگری از نیروها از طریق افراد واجد شرایط 
ســهمیه های خانواده های جانبازان و شهدا تامین می شود. 
این نیروها به بدنه محیط بانی کشــور تزریق می شــوند و 
کاستی های کمبود نیرو را کمی جبران می کنند.وی درباره 
اینکه براســاس قانــون حمایت های بیمــه ای و قضایی از 
محیط بانان و جنگل بانــان بیمه های تکمیلی آنان را انجام 
دادند تصریح کرد: بیمه تکمیلی برای خود محیط بانان صد 
درصد رایگان است همچنین بیمه عمر، حوادث و مسئولیت 
مدنی از مهم ترین مواردی اســت که برای آن ها به صورت 
رایگان انجام می شود. اکنون اگر اتفاقی ناشی از سهل انگاری 
باعــث محکومیت محیط بان شــود دغدغــه پرداخت دیه 
را نــدارد چراکه بیمه تعهد پرداخت داده اســت. به علاوه 
این موارد حتی برای همســر آن هــا ۵۰ درصد تخفیف در 
بیمه تکمیلی قائل می شــوند.فلاحی در پایان تاکید کرد: 
تمامی این اقدامات انجام شــده برای بهبود شــرایط کاری 

محیط بانان و حذف کاستی ها و کمبودها بوده است.


